
Emlékeztető 

 

az Eötvös Loránd Tudományegyetem 

Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottságának 

2025. február 26. 14.00 órai kezdettel tartott üléséről 

Helye: MS Teams 

 

Megjelentek: a melléklet szerint 

 

Az elnök az ülést megnyitotta és egyben jelezte, hogy egyetemi elfoglaltságai miatt 15 órakor az 

ülés további levezetését át kell majd adnia. Az online ülésre tekintettel a nyílt szavazás a Teams 

értekezleten belül kézfeltartással zajlott. 

 

Az elnök a napirendet ismertette, kiemelve, hogy az eredetileg kiküldött meghívóhoz képest a 

bizottság tagjai az ülés előtt újabb, bővített napirendet tartalmazót is kaptak. A napirendhez 

észrevétel nem érkezett. 

 

Bizottsági döntés: 

A napirendet a Bizottság 24 támogató szavazattal, egyhangúlag, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül elfogadta az alábbiak szerint: 

 

1. Javaslat az ELTE Szervezeti és Működési Szabályzat II. kötet, Hallgatói követelményrendszer 

általános részének módosítására 

2. Javaslat az ELTE Szervezeti és Működési Szabályzat II. kötet 6. sz melléklet Doktori 

Szabályzat 6/5. sz. melléklete, a Társadalomtudományi Kar Doktori Szabályzatának 

módosítására 

3. Javaslat a lakhatási támogatás ELTE SzMSz II. kötet, Hallgatói követelményrendszer 91. § (5) 

bekezdésében foglaltak szerinti felosztására 

4. Egyebek 

 

Az elnök döntése értelmében a 2-3. napirendi pontokat tárgyalta elsőként a testület. 

 

2. napirendi pont 

 

Az elnök tájékoztatást adott a napirendi pontról, az előterjesztő az írásbeli anyagot nem kívánta 

kiegészíteni, ahhoz hozzászólás nem érkezett. 

 

Bizottsági döntés: 

A 2. napirendi pont előterjesztését a Bizottság 24 támogató szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

ellenszavazat nélkül elfogadta. 

 

3. napirendi pont 

 

Az elnök tájékoztatást adott a napirendi pontról, az előterjesztő az írásbeli anyagot nem kívánta 

kiegészíteni, ahhoz hozzászólás nem érkezett. 

 

Bizottsági döntés: 

A 3. napirendi pont előterjesztését a Bizottság 24 támogató szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

ellenszavazat nélkül elfogadta. 
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1. napirendi pont 

 

Az elnök tájékoztatást adott a napirendi pontról. Külön felhívta a tagok figyelmét, hogy az 

eredetileg kiküldött előterjesztéshez időközben két módosító javaslat is érkezett, az ezekkel 

egybeszerkesztett írásos anyagot a bizottság az ülést megelőző napon kapta meg. A módosítások 

miatt a bizottság az előterjesztésről a hozzászólásokat követően három szakaszban fog majd 

szavazni. 

 

Az EDÖK képviselője megköszönte, hogy a módosítási javaslatát tárgyalja a bizottság. A késedelmet 

azzal indokolta, hogy az eredeti előterjesztés előzetesen az EDÖK-kel nem került egyeztetésre. 

Jelezte, hogy korábban már megkereste az egyetem vezetését az ügyben, de választ az ülésig nem 

kapott. Kiemelte, hogy ismeri a hallgatói normatíva megállapítására vonatkozó jogszabályi 

hátteret, de ettől függetlenül úgy véli, hogy a doktorandusz önkormányzat működéséhez is 

biztosítani szükséges a pénzügyi fedezetet, hozzátéve, hogy más felsőoktatási intézményekben 

talált erre gyakorlatot. 

 

Ez EHÖK képviselője hozzászólásában jelezte, hogy nem zárkóznak el az EDÖK-kel való 

egyeztetéstől, de javasolta, hogy ez ne az ülés keretében történjen meg. Jelezte, hogy az egyeztetést 

segítené egy, az EDÖK által készített költségvetési tervezet. Kiemelte, hogy a pályázatok kiírásakor 

külön figyelmet fordítanak rá, hogy a számukra elérhető ösztöndíjakhoz a doktoranduszok is 

hozzáférhessenek. 

 

Az Oktatási Igazgatóság javaslatára az elnök nyilatkozattételre hívta fel az EDÖK képviselőjét: az 

elhangzottak alapján fenn kívánja-e tartani a benyújtott javaslatát. 

 

Az EDÖK képviselője megköszönte az EHÖK egyeztetési szándékát. Úgy nyilatkozott, hogy 

javaslatát fenntartja és kéri a bizottságot, hogy arról a mai ülésen szavazzon. Kiemelte, hogy a 

pénzügyi háttér biztosítása szükséges a doktoranduszok egyetemi integrációjának elősegítéséhez, 

egyben jelezte, hogy az eredeti előterjesztés nem tartalmazza a hallgatói önkormányzat 

működésére fordítandó keretet emelésének indoklását. 

 

Megszakítva a hozzászólások sorát az elnök felkérte Cseszregi Tamást, hogy az ülés további 

részében lássa el a levezető elnöki feladatokat, egyben felajánlotta, hogy szükség esetén az EHÖK 

és az EDÖK képviselőinek külön egyeztetésén részt vesz, akár egyfajta mediátori szerepet is 

magára vállalva. 

 

Az EHÖK képviselője a kérdésre válaszolva elmondta, hogy a működési keret megemelését a 

gólyatábor stabil finanszírozási hátterének kiszámíthatóbb, adott évi költségvetésből történő 

biztosítása indokolja. 

 

A BKT képviselője megkérte az Oktatási Igazgatóságot, hogy tisztázza: a doktorandusz hallgatók 

után az egyetem kap-e hallgatói normatívát. 

 

A levezető elnök válasza alapján a jelenlegi 166 600 Ft-os hallgató normatívát az egyetem a 

doktorandusz hallgatók után nem kapja meg. 

 

A levezető elnök jelezte, hogy a hozzászólási szándékot jelzőknek még megadja a szót, de azokkal 

a vitát lezárja és az előterjesztést szavazásra bocsátja. 

 

Visszautalva ez első hozzászólására az EDÖK képviselője elismerte, hogy a doktorandusz hallgatók 

után az egyetem valóban nem kap normatívát. Reményét fejezte ki, hogy ez 2025-ben egy 
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jogszabálymódosítással orvoslára kerül, ugyanakkor arra is felhívta a figyelmet, hogy jogszabályi 

rendelkezés alapján a normatíva összegéből a doktorandusz önkormányzat működését is lehetne 

támogatni. Elmondta, hogy díjazás nélkül nagyon nehéz tisztségviselőket találni. 

 

Az EHÖK képviselője válaszában jelezte, hogy a doktorandusz önkormányzat tisztségviselői is 

részesülhetnek közéleti ösztöndíjban. 

 

Az ülésen tanácskozási joggal résztvevő, TTK KÖB elnöki tisztéget betöltő hallgató jelezte, hogy a 

tisztségviselők díjazása ügyében a doktorandusz önkormányzattal korábban már egyeztettek, 

akkor javasolták számukra a belső szabályzataik áttekintését. Emellett kiemelte, hogy a karokon 

rendelkezésre álló keretek lényegesen eltérőek lehetnek. 

 

A levezető elnök a vitát lezárta és elrendelte a szavazást. A bizottság először a két utólag bekerült 

javaslatról szavazott. 

 

1. Az EDÖK 90. §-t és a 91. § (1) e) pontját érintő módosító javaslatcsomagját a Bizottság 1 

támogató és 15 ellenszavazattal 7 tartózkodás mellett nem fogadta el. 

2. A 94. §-ra vonatkozó módosító javaslatot a Bizottság 19 támogató szavazattal 4 

tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül elfogadta. 

 

Bizottsági döntés: 

Az 1. napirendi pont előterjesztését a 94. §-ra vonatkozó javaslattal együtt, de a 90. §-ra és a 

91. § (1) e) pontra vonatkozó javaslatok nélkül a Bizottság 18 támogató szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 4 tartózkodás mellett elfogadta. 

 

4. napirendi pont 

 

Az Oktatási Igazgatóság képviselője tájékoztatta a bizottságot, hogy a tavaszi félévben esedékes a 

Hallgatói követelményrendszer szokásos éves felülvizsgálata. Jelezte, hogy az Oktatási Igazgatóság 

előkészíti a jogszabályváltozások miatt szükséges módosításokat, a kari előterjesztéseket pedig 

2025. március 26-ig várják. 

 

További felvetés, hozzászólás nem érkezett, így a levezető elnök az ülést bezárta. 

 

Budapest, 2025. március 3. 

 

Készítette: Lengyel Ágnes s.k. 

Jóváhagyta: Dr. Zentai László elnök s.k. 


